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Beslut om granskning förTegelbruket etapp 11

Miljö-och samhällsbyggnadsutskottetsförslagtill
kommunstyrelsen

l. GranskningshandUngarna fördetaljplan etapp 11, Tegelbruket

godkänns.
2. Stadsbyggnadsförv-altningenges i uppdrag att ställa, ut pknförslagetför

granskning.

Reservation

Marie Åkesdotter(MP) hänvisar tiU resen'adon från miljö-och

samhäilsbyggnadsutskottets sammanträde 2017-09-01 §94(se bilaga).

Särskiltyttrande
Anita Mattsson (S) hänvisar till särsldlt yttrande frånn-dljö-och

samhäUsbyggnadsutskottets sammanträde 2017-09-01 §94(se bilaga).

Beskrivning av ärendet

Kommunstyrelsens miljö- och samhällsbyggnadsutskott gav 2014-11-04

Samhällsbyggnadsförv-altningeni uppdrag att upprätta detaljplan för

Tegelbruket etapp 11, påöstraTyresömed normalt planförfarande.
Stora delar av Brevikshalvönstyckades upp i fritidshusfasrigheter på 1930-talet,

men idag bebos allt fler av fastigheterna åretrunt, så käUat permanentboende.
Brevikshalvönsaknar kommunalt vatten och avlopp och vägarnaärsmala med

dålig standard Att allt fler flyttar tUl områdetinnebärdet en ökadbelastning på
miljönnted ett ökatuttag av grundvatten och påverkan från enskilda avlopp.

Vägarna ärinte dimensionerade förden störretrafikmängdenoch det saknas

gång- och cykelbanor, vägbelysningoch senrice i området. Behovet av ny

planläggninghar därförökat.

En fordjupa.d översiktsplanantogs i mars 2003 och innehåller en etapplndelning

förÖstraTyresösutbyggnad, vat-av detta områdeäretapp 11. Den fördjupade

översiktsplanenanger utgångspunkter och mål förområdets utveclding och ska

fungera som ett program förkommande detaljplaner.
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Yrkande

Anita Mattsson (S) yrkar att l) UtökamöjUghetenatt stycka sin fasdghet; IVfinsta

tomtstoriek efter sn-ckning ska tillåtas vara 2000 kvadratmeter istället för3000

kvadratmeter. 2) Minska byggrätten från200 kvadratmeter till 160 kvadratmeter,

föratt ökalikvärdigheten och följaden standard som utarbetats i redan

genomfördadetaljplaner l ÖstraTyresö.

Marie Åkesdotter(IS/IP) instämmer i Anita Mattssons (S) yrkande och Inger

Gemicioglu (V) hade om hon haft rösträttinstämti Anita Mattssons

(S) yrkande.

Beslutsgång

OrdförandeFredrik Saweståhl (1\''I) ställer frågan om att bifalla Anita Mattssons

(S) yrkanden och finner att miljö-och samhäUsbyggnadsutskottet avslår

yrkandena.
Ordförandeställer frågan om att bifalla stadsbyggnadsforv'altningens förslagoch

finner att miljö-och samhällsbyggnadsutskottetbeslutar enligt förslaget.

Bilagor

Tjänsteskrivelse, tegelbruket gcanskning.pdf
Plaabesknvning etapp 11 Tegelbruket 18030S.pdf

Planbeslaivning etapp 11 Tegelbruket_Bilaga l_gransknlng.pdf

DP_Etappll_PKgranskning_FOKUS-Plaakatta_Al-S_l_1000_deLl.pdf

DP_Etappll_PKgranskning_FOKUS-Phnkarta_Al-S_l_1000_del_2.pdf

Samrådsredgorelse_Tegelbruket_etapp1.l .pdf

Särskiltyttrande.pdf
Reservation MP.pdf
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Reservation

Miljö-ochsamhällsbyggnadsutskottet1 september 2017

§94Inriktningsbeslut om delar av Strategi ÖstraTyresö

Miljöpartietyrkar avslag på
"Nya

principer gällandebyggrätter for fortsatt planarbete
från och med planetapp l l godkämis".
Dessa principer innebär att byggrätterna kan ökafrån dagens bestämmelser om 120-
160 kvm till 150-200 kvm, byggnadsarea. Därutövertillkommer komplementbyggnad
och möjlighet till firiggebod. Med Attefallsreglerna möjliggörsytterligare tillbyggnad
om 15 kvm + Attefallshus om 25 kvm.

I tiänsteutlåtandetstår: "Att
ge ökad byggrätt leder til] befolkningsökning då det

möjliggör för fler att bosätta sig pennanent på fastigheten, många av dess är
barnfamiljer. Man måsteocksåvägain de generella bestämmelserom antal hushållper
tomt som finns. Genom de sä kallade Attefallreglerna möjliggörsförytterligare 2
bostadsenheter utöverhuvudbyggnaden. Med fler boende ökarockså behoven av
kommunal service som till exempel skolor och förskolor. Fler boende belastar även
infrastruktur som vägnätetoch kollektivtrafik.

Miljöpartiethar ståttbakom strategin om att försökabevara kariiktären i ÖstraTyresöi
möjligaste mån. Vi står också helt bakom skrivningarna i Tyresös nyligen antagna
Översiktsplan2035;
"Där förtätningoch kompletteringsbebyggelse tillkommer är det viktigt
att bostäders upplåtelsefonner och prisklasser varierar föratt möjliggöra
förmänniskor med olika bakgnind och fonitsättningar att bo blandat för
att inte ytterligare förstärkaden negativa trend av segregation som finns i
hela Stockholm. Här ärdet även viktigt att olika stadsdelar med hjälp av
den byggda miljönkopplas samman såatt människor med lätthetkan röra
sig genom hela kommimen och inte stanna i »sitteområde."

Miljöpartietvill inte medverka till att skapa enklaver av bostadsområden,vare sig det
gällerområden för"rika" eller "fattiga". Vi ser idag hur skillnader mellan
bostadsområdenskapar sämreförutsättningarpåmångaplan. Det gällerområdensom
hälsa, utbildning, demokrati, jämställdhetmm. En bra bostadspolitik ger minskad
segregation, vilket stärkerden sociala hållbarheten. Dåminskar konflikter och oro,
vilket görTyresökommim till en bättreplats att bo på.

förMiljöpartietde Gröuai Tyresö

M-U-^
Marie Akesdotter

'f{

^.

^



<?nri?:ilHp?rnnkr'a'i"(arna
s? y i i ^

FRAMTID$PARTIET l TYRESÖ

Miljö-och samhällsbyggnadsutskottet2017-09-01

§94 Inriktningsbeslut om delar av Strategi östraTyresö

Vi socialdemokrater ärangelägnaom att det fortsatta arbetet med omvandlingen av
områdena i östraTyresöfortsätter.For miljönsskull ärdet helt avgörande,men ocksåföralla
som bor häridag. Men inte heller bara föralla som bor päBrevikshalvönIdag, utan fråganär
angelägenförhela kommunen. Dels utifrånatt möjlighetenatt åkaut berörfler ände boende,

men framförallt att det ärfråga om stora investeringar som hela kollektivet kommer att vara
med och finansiera.

Denna i särklassstörstainvesteringen som kommunen kommer att görakrävertydlighet och

professionalism. Utbyggnaden sker etappvis och ansvar och drift behöverfördelaspåett satt
som Inte försvararhantering och eventuell samverkan i framtiden.

Den rimliga formen föransvarsfördelningäratt inom de nya detaljplanerna lägga
huvudmannaskapet förVA och vägnätoch allmänplats påkommunen. Inom denna ram kan vi

väljastandard påvägarnasom passar varje del av områdena.Huvudstråkenska fåden

standard som behövsförtill exempel kollektivtrafik och cykelvägar,medan man förde mindre

belastade vägarna inte börväljaen högrestandard änsäkerhetoch hållfasthetkräver. Det

finns ett antal mindre vägarsom inte behövervara mycket bredare änvad de ärIdag.

Byggrätter
De husstorlekar som ska gälla i fortsättningeninom östraTyresöbörföljaden standard som
utkristalliserats i de närmaretio detaljplaner som tagits fram redan. Dägörsen god avvägning

mellan den bebyggelse som finns idag och de standardförbättringarsom efterfrågasi ett

permanentbyggt samhälle.Vi ser ingen anledning att ökabyggrätternafrän1GO kvadratmeter

till 200, bara föratt husen ligger längrefräncentrala delar. Kommuninvänarnaböräveni

denna del behandlas lika.

Fastighetens storlek
Våruppfattning har längevarit att stora tomter ska kunna styckas i en betydligt större

omfattning änidag. Iställetfören minsta tomt om 3000 kvadratmeter anser vi att den börvara
2000. Det ger möjlighetatt stycka en tomt som ar störreän4000 kvadratmeter mot dagens
6000. Det handlar fortfarande om stora tomter om man jämförmed andra delar i kommunen.

Vi anser ocksåatt det ärrimligt närden härenorma investeringen görs,att den kan komma

fler till del/ och fler som ärmed och finansierar utbyggnaden. Vårtförslaginnebäratt minst

ytterligare 100 bostäderskulle kunna tiilkomma.

Kostnader förde boende
En extremt viktig frågaförde boende ärekonomin. Kostnaderna förutbyggnaden av vägnätet

kommer att bli betydande, det kan handla om mellan 250 000 - 600 000 kronor per befintlig

fastighet. Vi vet att mångainte har det utrymmet i sin ekonomi, därförärdet viktigt att det
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finns förutsättningaratt bo kvar sålängeman självönskar, inte behövaflytta när

gatukostnaderna debiteras.

Vårtsvar äratt fler fastigheter ska kunna styckas, en möjlighetförden enskilde att finansiera
sina gatukostnader, och ävenVA-anslutningen som följer.

Kommunen erbjuder län,men inte alla kommer att beviljas dessa. Det ärdärförockså
angelägetatt päett betydligt tydligare sättänidag informera om möjlighetentill anstånd,dvs
att inte betala gatukostnader förränman flyttar, alternativt den dagen man nyttjar sin
byggrätt.

Infartsparkering
Slutligen ar nya infartsparkeringar en förutsättningförutbyggnad av de östradelarna av
kommenen. Infartsparkeringar byggas ut i stor utsträckningföralla dem som bor österom
Tyresöcentrum, och som önskaråkakollektivt närde reser inom och utanförkommunen. Nya
eller utvidgade parkeringar inom östraTyresöoch andra lämpligadelar av kommunen skulle
förbättratrafiken avsevärt,med alla de fördelardetta fårförmiljö,tid och ekonomi.

Förden socialdemokratiska gruppen i miljö-och samhällsbyggnadsutskottet

^u'^ (yi^^wv^
Anita Mattsson
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Datum

Tid

Plats

2018-03-21

09:00-11:00

Bollmora

Beslutande Se närvafolista.

Övrigadeltagare Se närvarolista

Justeringens plats
och rid Stadsbyggnadsförvaltningen2018-04-03

Paragrafer 19-36

Sekreterare

Ordförande

(;.'--J-

Fredrik Saweståhl

Justerande

'^:

KristjanVaigur^

Organ

Sammanträdesdatum

Datum dåanslaget sätts upp

Datum dåanslaget tas ned

ANSLAG / BEVIS

Protokollet ärjusterat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.

Observera att anslagsdden inte ärsamnia sak soin överklagandetiden.

IVIUjö- och samhäUsbyggnadsutskottet

2018-03-21

2018-04-04

2018-04-26

Förvaringsplats förprotokollet Stadsbyggnadsförvaltningensarkiv

Underskrift ('""^J.-A-K. \r<-i-^.??.Sc.*'-\
Anette Jansson
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Närvarolista

Beslutande

Fredrik Saweståhl (M)
Mats Lindblom (L)
Marie Åkesdotter(MP)
Anki Svensson (M)
Anna Lund (I<D)
Ulrica Riis-Pedersen (C)
Anita Mattsson (S)
Ktistjan Vaigur (S)
Anders Linder (S), Tjänstgörandeersättare förLennart Jönsson(S)

Ersättare

Peter OdelvaU (M)
Annika Henningsson (iVf)
Mats Larsson (L)
Marika MarMund (I<D)
Helen Dwyet (C)
Peter Bylund (iVIP)
Inger Gemicioglu (V)

Övriga

Amalia Tjärnstig,Enhetschef förmark och exploateringsenheten,

Stadsbyggnads förvaltningen

Andrea Ström,Stabschef, Stadsbyggnadsför^ftltningen

Anna Steele, Politisk sekreterare, C

CaroUna Fintling Rue, Enhetschef föröversiktsplaneungsenheten,

Stadsbyggnads förvaltningen

Christoffer Holmström,Politisk sekreterare. Socialdemokraterna

Jennlfet: Peel, Projektsamordnare, utskottssekreterare, Stadsbyggnadsförvaltningen

Jenny Linné,Avdelningschef förmark- och exploatering, Sta.dsbyggnadsfönraltningen

Johanna Schaub, politisk sekreterare, S

Helene HJerdin, Avdelningschef förplanavdelningen, Stadsbyggnadsföfvaltningen

Emma Shepherdson, Projekdedare, Stadsbyggnadsförvaltningen

Martin Wallin, Enhetschef förbyggledning- och projekteung, Stadsbyggnadsförvaltningen
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Sara Kopparberg, Stadsbyggnadschef, Stadsbyggnadsförvaltaingen

Sofia Eneborg, Trafikplanerare, Stadsbyggnads förvaltningen

Hampus Rubaszkin, Polidsk sekreterare, NIiljöpartiet

Gumlla Berg, NäringsUvschef, Kommunstyrelseförvaltningen

Anna Bengtsson, Planarkitekt, Stadsbyggnadsförvaltningen

Johanna Ronnheden, Landskapsarkitekt, Stadsbyggnadsförv-altnigen

Johan Smeder, Exploateringsingenjör, Stadsbyggnadsförv-altnlngen

Erik SJaunja, Konsult, Trivector

Stefan Ljungdahl, Praktikant, Stadsbyggnads förvaltningen

Frånvarande

Anna Steele (L)
Lennartjönsson(S)

Jannice Rockstroh (S)
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